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Protokół Nr VIII/2015 
z VIII  Sesji Rady Miejskiej Białogardu  

w dniach 3 i 11 czerwca 2015 r. 
 
 
 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miasta 
Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 
 
Porządek obrad: 
1.  Otwarcie Sesji, w tym: 

- stwierdzenie „quorum”, 
-  przedstawienie porządku obrad, 
- złożenie ślubowania przez radnego, 
-  przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Miejskiej Białogardu.  

2. Sprawozdanie  z  realizacji programu współpracy miasta Białogard z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w 2014 roku.   

3. Zapoznanie z zamierzeniami dotyczącymi organizacji imprez: „Bitwa o krowę” i  
„Dni Białogardu”. 

4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał:  
a) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia żłobka miejskiego i ustalenia 

jego statutu, 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z 

budżetu Miasta dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego oraz niepublicznych szkół podstawowych i gimnazjów o 
uprawnieniach szkół publicznych oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania,  

c) w sprawie programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta 
Białogard na lata 2015-2019, 

d) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 
mieszkaniach chronionych, 

e) w sprawie współdziałania Miasta Białogard z Gminą Tychowo w zakresie 
wykonywania zadań publicznych obejmujących zapewnienie opieki 
bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie, 

f) zmieniająca uchwały w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych (ulic) w 
Białogardzie, 

g) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2015, 
h) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Białogard na 

dzień 31 grudnia 2014 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Miasta Białogard na rok 2014, 

i) w sprawie absolutorium dla Burmistrza z tytułu wykonania budżetu Miasta 
Białogard na rok 2014. 

  5. Wnioski, informacje i oświadczenia. 
  6. Sprawy organizacyjne Rady: 
      - rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym 

stałej komisji Rady Miejskiej Białogardu. 
  7. Informacja  Burmistrza  Białogardu  z  działalności  między  sesjami  oraz  z 

wykonania uchwał Rady Miejskiej.  
  8. Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w nich sprawy. 
  9. Zamknięcie Sesji.     
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Ad 1  Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący Rady Sławomir Domański o godz. 10.00 wypowiedział 
formułę:  „Otwieram VIII Sesję Rady Miejskiej Białogardu”.  Przewodniczący 
Rady powitał Radnych Powiatowych: Pana Jana Połuboczko, Pana Andrzeja 
Nowaka, Pana Adama Kołackiego, mieszkańców Białogardu angażujących się w 
pracę społeczną: Lucynę Bąkowską reprezentującą Związek Niewidomych, Reginę 
Pawlukiewicz przewodniczącą Rady Seniorów, Henryka Rutkowskiego prezesa 
ZKiBW RP, Marię Stojek prezesa Związku Emerytów i Rencistów, Zastępcę 
Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Białogardzie Pana Jacka Twardonia, 
Pana Henryka Ręcławowicza dyrektora PUP, dyrektorów szkół i przedszkoli, 
prezesów spółek z udziałem Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych, 
pracowników Urzędu Miasta z Burmistrzem Krzysztofem Bagińskim na czele i 
Panią Małgorzatą Stachowiak Zastępcą Burmistrza, Panie i Panów Radnych. 
Przewodniczący Rady poinformował, że obradom przysłuchiwać się będzie 
młodzież z Liceum Ogólnokształcącego w Białogardzie, Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych w Białogardzie oraz Prywatnego Centrum Edukacyjnego 
„Sukces” w Białogardzie: Julia Różyńska, Katarzyna Szumska, Michalina 
Maciejewska, Patrycja Bujanowska. Przewodniczący Rady poinformował, że jest 
także dwóch posłów Sejmu Dzieci i Młodzieży: Konrad Łogin i Michał Pabianek, 
uczniowie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Białogardzie. Przedwczoraj brali 
udział w Sejmie Dzieci i Młodzieży w Warszawie jako zwycięzcy konkursu. 
Przewodniczący Rady powitał także wszystkich mieszkańców Białogardu, którzy 
przysłuchują się naszym obradom. 

Następnie  Przewodniczący Rady poinformował o udzieleniu głosu posłom 
Sejmu Dzieci i Młodzieży.  

 
-  stwierdzenie „quorum”, 

Według listy obecności było 20 radnych – Rada była władna do 
podejmowania prawomocnych rozstrzygnięć. 

 

Za zgodą Rady § 34 ust. 2 Statutu Miasta obowiązki sekretarza obrad 
Przewodniczący Rady powierzył kierownikowi Biura Rady Miejskiej, Małgorzacie 
Zimmer oraz przeliczanie głosów w głosowaniach jawnych, zgodnie z § 60 ust. 4 
Statutu Miasta Białogard. 

 
 

-  przedstawienie porządku obrad, 
Przewodniczący Rady – przedstawił porządek obrad. Następnie zapytał czy są 
uwagi do porządku obrad? 
R.Borkowski – pytał o projekt uchwały Klubu Radnych Niezależnych, który 
został zaopiniowany negatywnie przez Burmistrza, kiedy zostanie 
wprowadzony pod obrady sesji?   
Przewodniczący Rady – stwierdził, że nie wie o czym Radny mówi. Prosił o 
uwagi do porządku. 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady oddał głos posłom Sejmu 
Dzieci i Młodzieży.  
 
Michał Pabianek poinformował, że wraz z Konradem Łoginem zostali posłami 

XXI kadencji Sejmu Dzieci i Młodzieży. Tematem rekrutacyjnym był: Jakiej 
przestrzeni publicznej potrzebuje młodzież? Posłowie przeprowadzili ankietę w 
mieście nt. przestrzeni dla dzieci i młodzieży, z której wynika, że młodzież 
domaga się odnowienia Skate Parku i ławek. 1 czerwca podjęli uchwałę w 
sprawie przestrzeni publicznej dla dzieci i młodzieży.  
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Konrad Łogin przedstawił uchwałę. W art. 13 zawarli zobowiązania 
samorządów. Uchwałę przekazano Marszałkowi Sejmu do rozpatrzenia. W art. 25 
wnoszą o powołanie Młodzieżowej Rady przy Sejmie RP. Uchwała została 
przekazana na ręce Przewodniczącego Rady i stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący poinformował, że uchwała zostanie rozprzestrzeniona wśród 
radnych. 

  
- złożenie ślubowania przez radnego, 

Wręczenie nowo wybranemu radnemu przez Przewodniczącą Miejskiej Komisji 
Wyborczej zaświadczenia o wyborze. 

Pani Beata Szulakiewicz Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w 
Białogardzie dokonała wręczenia Panu Jerzemu Harłaczowi zaświadczenia o 
wyborze.  

Przewodniczący Rady poinformował, że złożenie ślubowania odbywa się po 
odczytaniu przez niego roty ślubowania oraz wypowiedzenie słowa: „Ślubuję”. 
Można dodać zdanie: ”Tak mi dopomóż Bóg”.  

Przewodniczący Rady odczytał treść roty ślubowania, zgodnie z art. 23a 
ustawy o samorządzie gminnym:  
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczpospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 
obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie mając na 
względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”.  

 
Radny Jerzy Harłacz - powtórzył rotę ślubowania dodając słowo „Ślubuję”. 
Następnie radny J.Harłacz podziękował mieszkańcom, którzy oddali na niego 
głos i pomogli otrzymać mandat radnego. Radny poinformował, że będzie 
radnym wszystkich mieszkańców.  
 
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim mieszkańcom, którzy wzięli 
udział w wyborach do Rady Miejskiej Białogardu w OW Nr 12. 
 
-  przyjęcie protokołu z VII Sesji.  
  

Radni przyjęli protokół  z VII Sesji, głosując:   
za–19,  przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 
 
Ad 2 Sprawozdanie  z  realizacji programu współpracy miasta Białogard 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2014 roku.   

Przedstawiła: Marta Budna, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury i Spraw 
Społecznych 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – stwierdził, że Przewodniczący Rady przy projekcie uchwały odnośnie 

zwalczania bezdomności zwierząt  nie wyraził zgody na zabranie przez niego 
głosu. Radny uważał, że radni koalicji winni mieć pełną wiedzę. Przedłożył 
rozliczenie z dotacji celowej jaką otrzymał na utrzymanie zwierząt. 
Wprowadzanie mieszkańców w błąd, że J.Harłacz nie rozliczył się i 
sugerowanie radnym budowy nowego schroniska w mieście bez zakończenia 
postępowania administracyjnego jest naruszeniem prawa.   

W tym momencie Przewodniczący Rady odebrał głos radnemu J.Harłaczowi. 
Następnie o godz. 10.35 Przewodniczący Rady ogłosił 30 min. przerwy do 
godz. 11.05 w celu uspokojenia emocji. 
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Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. Następnie zaproponował, aby 
zapoznać się z § 45 Statutu Miasta Białogard i zacytował treść tego paragrafu. 

 
E.Bury – stwierdziła, że radny Jerzy Harłacz zabrał głos w dobrym punkcie i w 
zakresie obejmującym poruszane przez niego kwestie. Obecnie robi się 
nieprzyjemnie. Radna pytała się czy Przewodniczący Rady pozwoli tylko widzieć 
się radnym? Radna uważała, że kierunek, który obrał Przewodniczący Rady jest 
niewłaściwy, bo jest Przewodniczącym wszystkich radnych i winien udzielać 
głosu. 
Przewodniczący Rady – wyjaśnił, że po drugim pouczeniu odebrał głos zgodnie z 
zapisami Statutu Miasta Białogard. 
Burmistrz – sprostował nieprawdziwą informację o rozliczeniu dotacji, bo o tym 
decyduje Burmistrz i administracja Urzędu. Burmistrz stwierdził kategorycznie, 
że do dnia dzisiejszego dotacja nie została rozliczona, natomiast termin został 
wydłużony, ponieważ wielokrotnie napotykano na problemy związane z 
komunikacją ze schroniskiem. Burmistrz miał niegrzeczną odpowiedź 
J.Harłacza, że nie ma czasu dla Burmistrza i administracji, prosząc o 
wyznaczenie terminu dogodnego dla Pana J.Harłacza. Burmistrz powiedział, że 
to jedyna organizacja pozarządowa, która się nie rozliczyła.  
J.Harłacz – ad voce do wypowiedzi Burmistrza. 
Przewodniczący Rady – odebrał radnemu J.Harłaczowi głos. 
 
Następnie o godz. 11.11 Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwy do godz. 
11.26.  
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
J.Harłacz – stwierdził, że nie zakończył wypowiedzi i prosił o udzielenie głosu.  
Przewodniczący Rady ogłosił 30 min. przerwy od godz. 11.29 do godz. 12.00.  
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Ad 3 Zapoznanie z zamierzeniami dotyczącymi organizacji imprez: 

„Bitwa o krowę” i  „Dni Białogardu”. Informacja w załączeniu. 
Przedstawił: Paweł Wiśniewski, Dyrektor Centrum Kultury i Spotkań Europejskich 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Strząbała – pytał jaki jest ogólny wynik między miastami w turnieju „Bitwa o 

krowę”. 
Dyrektor – odpowiedział, że w tym zakresie jest luka, bo też próbowano ustalić 

ale postara się ustalić wspólnie ze Świdwinem. 
J.Harłacz – pogratulował wszelkich inicjatyw kulturalnych Dyrektorowi CKiSE. 
K.Skoczyk – pytał o koszt dwóch imprez, czy będą zewnętrzni sponsorzy? 
Dyrektor – odpowiedział, że starają się zawsze pozyskać sponsorów, w zeszłym 

roku otrzymali 12-13 tys. zł od sponsorów. Dni Białogardu to koszt około 150 
tys. zł, a „Bitwa o krowę” ponad 30 tys. zł. 

J.Klonowska – pytała czy w ślad za coraz większym udziałem w konkurencjach 
przejawia się także zwiększona ilość uczestników konkurencji? 

Dyrektor – odpowiedział, że od pewnego czasu zaczęli wymieniać osoby biorące 
udział w konkurencjach, aby wciągać w konkurencje młodsze pokolenia. Jest 
sporo zawodników, którzy chcieliby startować, ale opierają się na współpracy 
z Zarządem Rejonowym LOK, AKS i sportowcami Białogardu. 

R.Borkowski – pytał czy nasza drużyna już prowadzi treningi? 
Dyrektor – odpowiedział, że już prowadzi treningi. Włócznią będzie rzucał pan 

Arek Kulikowski. Pan Robert Borkowski wielokrotnie rzucał włócznią ale został 
zmieniony tak jak inni na młodych zawodników. 
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B.Dragańska – prosiła o wyrównanie chodnika przy scenie. 
 

Radni przyjęli przedstawioną informację, nie wnosząc uwag. 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu uczennicom LO im. Bogusława X w 

Białogardzie. 
Julia Różyńska i Katarzyna Szumska - zaprosiły absolwentów LO do udziału w 

uroczystości obchodów jubileuszu 70-lecia LO w Białogardzie, które odbędą 
się  w dniu 24 października 2015 roku. 

 
O godz. 13.00 nie było radnego J.Turnika. Na sali było 20 radnych.  
 
Ad 4 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał:  

a) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia żłobka miejskiego i 
ustalenia jego statutu, 

Przedstawiła: Marta Budna, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury i Spraw 
Społecznych 

 
Opinie Komisji: 

1) Rewizyjna – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
2) Edukacji – pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
3) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – pytał odnośnie dzieci w wieku 6, 9 m-cy i mieszkanki chciałyby oddać 
dzieci do żłobka? Na dzień dzisiejszy nie ma takiej możliwości. Czy nie 
należałoby, aby w okresie przejściowym zabezpieczyć miejsca w żłobkach dla 
dzieci do 18 m-cy? Radny prosił o zmiany w zapisie na korzyść dzieci i naszego 
Miasta. 
E.Bury – prosiła o odpowiedź, bo to bardzo ważna sprawa zabezpieczenia opieki 
dla dzieci młodszych.  
Burmistrz – odpowiedział, że nasz żłobek nie jest przygotowany do przyjęcia 
takich dzieci. Jeżeli jest takie zapotrzebowanie to należy rozeznać sytuację. 
Burmistrz przypomniał, że jeszcze niedawno żłobek był włączony w ramach 
przedszkola i nie było takiej potrzeby. Obecnie młodzi korzystają z możliwości 
dostępnych miejsc pracy dla ludzi młodych. To oznacza, że warto młodym 
pomagać, bo jest becikowe, są działki budowlane oddawane w wieczyste 
użytkowanie. Może nie tylko skate park, przestrzeń publiczna a inne działania. 
Należy posłuchać młodych o propozycje kierunków rozwoju Białogardu za 10, 
20 lat. 
E.Bury – dodała, że posłanie dziecka od 6 m-ca dziecka do żłobka jest w gestii 
Rady. 
Przewodniczący Rady – zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały.   

Przegłosowano projekt uchwały:  za–20 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VIII/59/2015. 
 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji z budżetu Miasta dla niepublicznych przedszkoli i innych 
form wychowania przedszkolnego oraz niepublicznych szkół 
podstawowych i gimnazjów o uprawnieniach szkół publicznych 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania,  
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Przedstawiła: Marta Budna, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury i Spraw 
Społecznych 

 
Opinie Komisji: 

1) Rewizyjna – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
2) Edukacji – pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
3) Stanowiska Klubów Radnych - brak 
Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.   

 

Przegłosowano projekt uchwały:  za–20 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VIII/60/2015. 
 
c) w sprawie programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Miasta Białogard na lata 2015-2019, 
Przedstawiła: Ewelina Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. Gospodarki Komunalnej 

 
Opinie Komisji: 

1) Rewizyjna – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2) 
2) Budżetu - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
3) Infrastruktury – pozytywna (za-3 jednogłośnie) 
4) Edukacji – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1) 
5) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
M.Siwek – wniósł uwagę na str. 36 tabela nr 21 w 2014 r. koszty ogółem 2,40 zł, 
co stanowi 100% i woda 2,40 a powinno być 0,40. 
R.Borkowski – pytał kto jest w składzie komisji mieszkaniowej? 
J.Harłacz – odniósł się do zapisu, że w latach 2015-2019 zostaną ustalone 
potrzeby mieszkaniowe oraz zapytał czy my nie wiemy jakie są potrzeby? 
Radny pytał ile Miasto chce przekazać mieszkań do remontu osobom, które 
pierwszy raz ubiegają się o mieszkanie? Dla osób nisko uposażonych nie 
powinno się proponować mieszkań do remontu. Po raz pierwszy mieszkańcy 
otrzymują mieszkania do remontu na kwotę 15, 20, 30 tys. zł. Radny pytał czy 
w tych zasobach osoby będą mogły liczyć na pomoc miasta w remoncie tych 
lokali? Jakie środki Miasto przeznaczy na 4 lata na polepszenie obecnej 
substancji mieszkaniowej? Ile mieszkań Miasto będzie chciało wybudować na ul. 
Krótkiej? Nie wolno wydawać środków na remont mieszkań dla osób, które nie 
dbają o mieszkania i mają wyroki eksmisyjne. Ile jest osób oczekujących i ile 
jest mieszkań do dyspozycji? 
K.Skoczyk – pytał  odnośnie tabeli na str. 7 ze stanem technicznym budynków, 
gdzie zużycie 10 budynków wynosi ponad 80%, co z nimi czy będą 
remontowane, czy przeznaczone do rozbiórki? 
E.Bury – pytała czy są podjęte kroki w celu weryfikacji mieszkań kto tam 
zamieszkuje? Często jest tak, że mieszkania są wynajmowane. 
M.Siwek – stwierdził, że z zapisu w tabeli na str. 14 wynika, że w 2016 roku są 
przewidziane 3 budynki do rozbiórki. Radny pytał ilu osobom należy zapewnić 
lokale i czy miasto dysponuje już takimi lokalami? 
T.Strząbała – stwierdził, że z informacji wynika, iż ogólna liczba mieszkań 
zwiększy się, czy w tym ujęto do planu w 2019 roku mieszkania przy ul. 
Siemiradzkiego i ul. Świętochowskiego? Dzisiaj Z-ca Burmistrza stwierdziła, że  
stan tych budynków pogarsza się. Polityka czynszowa musi prowadzić do 
hipotecznego wzrostu. Niezrozumiała jest ilość lokali bez toalet i ze wspólną 
toaletą. Radny pytał odnośnie innych działań na str. 39, gdzie jest zapis o 
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działaniach integracyjnych w stosunku do osób zadłużonych. Obecnie zadłużenie 
wynosi około 5 mln zł. Burmistrz pozwolił, aby to zadłużenie wzrastało z roku na 
rok. Radny pytał odnośnie nowej procedury ściągania wierzytelności poprzez 
zlecenie podmiotom zewnętrznym np. windykacji z nieruchomości przez 
sprzedaż długów innym podmiotom zewnętrznym. Skoro Miasto nie może sobie 
poradzić z windykacją to jak firma windykacyjna może sobie poradzić? 
M.Kopczyński – pytał jakie są możliwości egzekwowania prawa wobec 
mieszkańców niedbających o mieszkania, pozwalającego na eksmisję? 
R.Borkowski – stwierdził, że sprzedaż 11 lokali jest małą sprzedażą. 
J.Harłacz – prosił, aby zwiększać z roku na rok środki na mieszkania komunalne 
oraz pilnować działań w zakresie poniesionych kosztów czy wspólnej 
partycypacji  dla wspólnot mieszkaniowych. Prosił MOPS, aby zadbać o osoby 
niezaradne życiowo. Radny zwrócił się do Burmistrza, że jest czas na realizację 
zadań samorządowych dotyczących utrzymania i budowy struktury 
mieszkaniowej.  
Przewodniczący Rady – przypomniał, że czas wypowiedzi nie powinien 
przekraczać 5 minut.  
T.Strząbała – stwierdził, że skoro odliczamy czas to powinien być widoczny 
zegar.  Środki winny być zwiększane na mieszkania zastępcze oraz zasób 
mieszkaniowy, ale tym winni być obciążani mieszkańcy, którzy mają problemy z 
ponoszeniem czynszów.  
P.Szyszlak – powiedział, że pamięta jak w poprzedniej kadencji oddłużaliśmy 
wspólnoty. Uważa, że firma windykacyjna jest jak najbardziej wskazana. Przede 
wszystkim należy analizować osoby, które otrzymały dobra od Miasta. 
J.Harłacz – stwierdził, że firmy windykacyjne ze 100 tys. zł aż 40 tys. zł zabierają 
dla siebie. Tak naprawdę pogłębiamy zadłużenie mieszkańców miasta. Należy 
zastanowić się czy wysyłać komornika, który pobiera tak duże opłaty, czy może 
pozwolić odpracować takim zadłużonym, bo na rynku jest mało pracy. 
Burmistrz – odpowiedział, że program kończy się w 2015 r. i według ustawy o 
ochronie praw lokatorów musimy opracować nowy. W Polsce raz przyznane 
mieszkanie komunalne jest dziedziczone. Osoba zamieszkująca z najemcą po 
jego śmierci wchodzi w najem. Sugerujemy, aby pilnować sytuacji materialnej 
osób mających mieszkania komunalne. Najlepsze mieszkania zostały sprzedane 
osobom, które miały bardzo dobrą sytuację mieszkaniową, miały mieszkania, 
domy poza Białogardem. Jeżeli ktoś dewastuje mieszkanie otrzymuje wyrok 
sądu przyznający prawo do lokalu socjalnego, który jest w lepszym stanie niż 
lokal zdewastowany.  Kamienice w Białogardzie zawalają się z powodu, że są 
systematycznie niszczone. Dla przykładu jest 27 mieszkań do wyburzenia, 9 
osób oczekujących z domu dziecka, 154 osoby niepłacące z wyrokami do 
przydziału lokalu socjalnego, 158 osób do przydziału lokalu socjalnego z 
powodu niskich dochodów, bez tytułu prawnego do mieszkania. Tym osobom 
dajemy mieszkania do remontu. Okazuje się, że ci, którzy nie mają żadnych 
dochodów mają środki na wyremontowanie mieszkania. Ale od tego jest Urząd 
Skarbowy. W komisji mieszkaniowej są osoby kompetentne: A.Nowak dyrektor 
ZGKiM, A.Milczarek radny RM, A.Narkun wicedyrektor MOPS, E.Szulakiewicz 
naczelnik Wydz. GK. Burmistrz powiedział, że w Białogardzie powinniśmy mieć o 
wiele więcej mieszkań komunalnych. Ekonomicznie bardziej nam się to opłaci. 
Burmistrz dodał, że odzyskane mieszkania przydzielane są osobom 
oczekującym. Odnośnie pustostanów to często są to mieszkania prywatne tych, 
którzy pracują za granicą. Wystarczy, że raz w roku ktoś pojawi się na kilka dni 
i płaci czynsz to nie ma możliwości odebrania mu mieszkania. Ponadto są 
mieszkania do remontu i w większości są remontowane. Burmistrz wyjaśnił, że 
na ul. Dąbrowszczaków jest 25 mieszkań. Ktoś kto jest zadłużony nie ma 
możliwości otrzymania pomocy od miasta. Zadłużenie nie wzrasta, bo było 6 
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mln zł długu. W poprzedniej kadencji był program oddłużeniowy, z którego 
skorzystało kilka osób. Polegało to na tym, że zawierany był kontrakt i należało 
spłacić zadłużenie a część Miasto umarzało. Teraz mieszkańcy nauczyli się, że 
za mieszkania trzeba płacić. Jeżeli jest jakiś sens części umorzenia to 
podejmuje się decyzje indywidualnie. Planuje się 11 mieszkań do sprzedania. 
Jeśli podejmiemy decyzję o sprzedaży za przysłowiową złotówkę to może tych 
sprzedaży będzie więcej. Wcześniej taka sprzedaż była, bo miasta nie byłoby 
stać tyle mieszkań wyremontować a wspólnoty robią to systematycznie. 
Wskaźnik bezrobocia w Białogardzie wynosi 12%. Gdy radny R.Borkowski 
będzie inicjatorem sprzedaży za przysłowiową złotówkę to można taką uchwałę 
podjąć.  
A.Wegner – zwrócił uwagę na lokale zakwalifikowane do remontu kapitalnego. W 
planie jest informacja o tych budynkach. Są to budynki 100-letnie. Technologia 
tych budynków jest inna, bo Białogard jest na bagnach i sposób budowy tych 
budynków odbiega od norm.  
R.Borkowski – pytał dlaczego brakuje w składzie komisji osoby z opozycji? Radny 
pytał o kryteria przyznawania mieszkań? 
Przewodniczący – powiedział, że zapisy w Statucie Miasta o 2 minutowym 
wystąpieniu w formie repliki nie przewidują takiej dyskusji. To są pytania na 
komisje Rady.  
J.Harłacz – stwierdził, że cieszy się, iż Burmistrz chce pomóc wychowankom 
domu dziecka, ale skąd młodzi ludzie mają wziąć środki na remont? Odnośnie 
dewastacji mieszkań to infrastruktura budynków wymaga bieżących nakładów. 
Odnośnie windykacji należy zastanowić się nad kierowaniem wniosków, które 
będą wydatkiem dla miasta. Radny uważał, że należy tym osobom pomóc za 
pośrednictwem MOPS przez kontakt z psychologiem nakłonić ich do określonych 
zachowań.    
M.Kopczyński – pytał czy są plany współpracy z BSM w zakresie mieszkań? 
Bumistrz – odpowiedział, że miasto w latach 90-tych przekazało dla BSM 
kilkadziesiąt ha gruntu pod budownictwo wielorodzinne. Obecnie BSM nie ma 
kapitału na budowanie nowych budynków, mogą budować na ogólnych 
zasadach. BSM skupiła się na zarządzaniu a grunty podzieliła i sprzedała pod 
budownictwo jednorodzinne. Burmistrz podkreślił, że to jest wkład Miasta w 
rozwój mieszkalnictwa. Miasto uzbraja działki, buduje oświetlenie i drogi. Były 
rozmowy z Prezesem BSM odnośnie wspólnych przedsięwzięć. Obecnie jest 
tendencja wyludniania się tej części Europy, dlatego należy zachęcać do 
budowania się. 
J.Andrysiak – pytał czy nie powinniśmy pójść w kierunku, aby mieszkań 
socjalnych było więcej. Z informacji wynika, że jest stały przyrost rocznie po 14 
mieszkań.  
Przewodniczący Rady – zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały.   

Przegłosowano projekt uchwały:  za–15,  przeciw-0, wstrzymało się-3. 

Rada podjęła uchwałę Nr VIII/61/2015. 
 
 

d) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
w mieszkaniach  chronionych, 

Przedstawiła: Ewelina Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. Gospodarki Komunalnej 
 

Opinie Komisji: 
1) Rewizyjna – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
2) Budżetu - pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
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3) Infrastruktury – pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
4) Edukacji – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
5) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.   

Przegłosowano projekt uchwały:  za–20 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VIII/62/2015. 
 
e) w sprawie współdziałania Miasta Białogard z Gminą Tychowo w 

zakresie wykonywania zadań publicznych obejmujących 
zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie, 

Przedstawiła: Ewelina Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. Gospodarki Komunalnej 
 

Opinie Komisji: 
1) Rewizyjna – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
2) Budżetu - pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2) 
3) Infrastruktury – pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
4) Edukacji – pozytywna (za-3, przeciw-1, wstrzymało się-1) 
5) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
D.Glinka – pytał czy oprócz Gminy Tychowo inne gminy wyrażają chęć 
współpracy z naszym miastem? 

R.Borkowski – pytał ile jest psów w schronisku miejskim, ilu pracowników, jakie 
koszty utrzymania, czy płacimy podatek dla Gminy Białogard, czy woda nadaje 
się do spożycia? 

J.Harłacz – stwierdził, że w uchwale są podane nieprawdziwe informacje, bo 
uchwała rodzi skutki finansowe. To co jest to nie jest jeszcze schroniskiem. 
Miesiąc czasu był na oględziny tego i z tego jest protokół co należy wykonać. 
Schronisko to nie tylko kilka boksów ale suki szczenne osobno, psy osobno, 
izolatki, kwarantanny. Radny uważał, że Gmina Tychowo nie będzie 
partycypowała w innych kosztach, poza kosztami przyjęcia do schroniska i 
utrzymaniem przez okres 2 tygodni. Zrobiono błąd budując schronisko. Radny 
zapraszał ale nikt nie chciał przyjść. Gmina Tychowo rocznie płaciła 18 tys. zł z 
zabezpieczeniem wszelkich działań na terenie Gminy Tychowo. 

 
O godz. 13.42 Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwy do godz. 13.57. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
J.Harłacz – przeprosił za dygresje w stosunku do Przewodniczącego Rady oraz 
pytał o projekt finansowy schroniska, wkład finansowy i koszty końcowe 
schroniska. Nieprawdą jest, że to nie będzie niosło konsekwencji finansowych 
dla Miasta. Przynajmniej 300 tys. zł będzie kosztowało utrzymanie  oraz  
poprawa co roku infrastruktury. Zakup działki za 500 tys. zł równał się 10 
latom zabezpieczenia potrzeb zwierząt. Radny podkreślił, że Miasto Białogard 
nie będzie mogło liczyć na partycypację w kosztach. Radny pytał czy nie mamy 
innych zadań. Od Prezesa Nowaka będzie żądał szczegółowych informacji nt. 
środków przekazanych na schronisko. Kto będzie odławiał psy z terenu Gminy 
Tychowo, bo za to też będziemy płacić? Obiekt ten nie jest konkurencyjny, jeśli 
chodzi o adopcję. Na dzień dzisiejszy Radny wydał 180 psów do adopcji.  

K.Szyperski – zgłosił wniosek formalny w imieniu Klubu „Porozumienie 
Samorządowe” o zamknięcie dyskusji. 
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T.Strząbała – prosił, aby nie zamykać dyskusji, można odebrać głos radnemu, 
gdy będzie odbiegał od tematu.   

Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie wniosek formalny o zamknięcie 
dyskusji, co przegłosowano: za-13, przeciw-0, wstrzymało się-7. Wniosek 
przeszedł.   

Przewodniczący Rady – zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały.   

Przegłosowano projekt uchwały:  za–13,  przeciw-4, wstrzymało się-3. 

Rada podjęła uchwałę Nr VIII/63/2015. 
 
f) zmieniająca uchwały w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych 

(ulic) w Białogardzie, 
Przedstawiła: Ewelina Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. Gospodarki Komunalnej 

 
Opinie Komisji: 

1) Rewizyjna – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
2) Budżetu - pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
3) Infrastruktury – pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
4) Edukacji – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
5) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
D.GLinka – pytał czy uchwała porządkuje wszystkie drogi?  
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że tak. Nienazwane jeszcze nie są w uchwale. 
Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.   

Przegłosowano projekt uchwały:  za–19,  przeciw-0, wstrzymało się-1. 

Rada podjęła uchwałę Nr VIII/64/2015. 
 
 
g) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2015, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta dodatkowo przedstawiając zmianę 
kwoty 55 tys. zł na kwotę 54 151 zł tak jak jest w załączniku  

 
Opinie Komisji: 

1) Rewizyjna – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
2) Budżetu - pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
3) Infrastruktury – pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
4) Edukacji – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2) 
5) Stanowiska Klubów Radnych 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Sosnowski – powiedział, że § 4300 zmniejsza się o wydatki żłobka w kwocie 
117 tys. zł, Radny pytał czy jest możliwość pozyskiwania środków na ten cel? 
Ponadto  czy kwota 80 tys. zł na uszczelnienie kominów jest kwotą 
rzeczywistą? 

A.Milczarek – pytał z jakich innych źródeł pozyskano środki na bieg olimpijski, z 
jakiego względu nastąpi zmniejszenie wydatków o 54 tys. zł oraz jak policzono 
80 tys. zł na kominy? 

T.Strząbała – pytał czy kwotę 117 tys. zł z puli żłobka przesunięto na bieg 
olimpijski? 

Skarbnik – odpowiedziała, że to ogólna kwota zmniejszeń i zwiększeń. Wszystkie 
wydatki muszą wyjść na zero. 
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Burmistrz – wyjaśnił, że gdy uwalnia się kwota po założeniu przez Miasto 
środków na żłobek wówczas można je przeznaczyć na inny cel. 

T.Strząbała – stwierdził, że nie doszukiwał się czy ze żłobka przeznaczono środki 
na kominy tylko chciał poznać mechanizm finansowy. 

J.Harłacz – pytał czy tych środków 117 tys. zł nie można było wykorzystać na 
termomodernizację przedszkola w części, gdzie znajduje się żłobek? Jakie 
mamy zobowiązania finansowe w bankach na dzień dzisiejszy tj. kredyty wraz z 
odsetkami?  

Burmistrz – odpowiedział, że nie można tych środków przeznaczyć na 
termomodernizację, bo  jesteśmy w programie termomodernizacji i 
spodziewamy się środków w mechanizmów szwajcarskich i norweskich. Tam 
jest dofinansowanie 85%. Wydatków inwestycyjnych nie należy mieszać z 
bieżącymi.  

Burmistrz – powiedział, że Pani Skarbnik może odpowiedzieć nt. zobowiązań 
przedstawiając stan na koniec 2014 roku, co jest dostępne w BIP. Chyba, że 
chce Radny odpowiedź na piśmie. 

J.Harłacz – poprosił o odpowiedź na piśmie i prosił o wszystkie zobowiązania 
Miasta wobec banków od 2015 roku do 2028 roku wraz z odsetkami. 

Sekretarz – odpowiedział, że bieg dnia olimpijskiego odbędzie się na stadionie 
miejskim 20 czerwca 2015 r. Impreza jest organizowana wspólnie z Polskim 
Komitetem Olimpijskim i głównym partnerem firmą Mc Donald, która na ten cel 
przeznaczyła 20 tys. zł. Z Urzędu Marszałkowskiego nastąpiło dofinansowanie w 
ramach grantu dla Klubu Lekkoatletycznego Iskra w kwocie 3 tys. zł. 

J.Andrysiak -  pytał odnośnie dofinansowania turnieju Bitwa o krowę w załączniku 
i obchodów Dni Białogard, bo padła kwota 83 tys. zł. Jakie środki mieliśmy 
przeznaczone w budżecie Miasta na te dwie imprezy?  

B.Dragańska – pytała ile kominów jest do wyremontowania za kwotę 83 tys. zł? 
T.Strząbała – pytał czy firma Mc Donald będzie chciała inwestować w 
Białogardzie? 

Burmistrz – odpowiedział, że oni by chcieli ale my nie chcemy, bo to nie jest 
zdrowa żywność. To impreza ogólnopolska ale organizowana tylko w 
Białogardzie w tym roku. Udział biorą wszystkie szkoły mające w nazwie coś 
związane z ruchem olimpijskim. Burmistrz zaprosił wszystkich.  Specjalistą od 
kominów jest Pan A. Nowak. Temat ten jest niezałatwiony od lat.  

A.Nowak – wyjaśnił, że ta kwota wynika z rozeznania finansowego. Kwoty są 
wysokie, bo rozlicza się na metr przewodu dymowego. Taki koszt min. to 240-
250 zł/m komina. To wynika z przeliczenia metrów bieżących, które musimy 
wyszlamować. Gdy Rada przyzna środki zrobi normalne postępowanie 
przetargowe. Mówimy tu o kominach, gdzie jest nakaz Straży Pożarnej. 

B.Dragańska – powiedziała, że na ul. Wojska Polskiego zrobiono gaz ziemny czy 
można tam poprawić komin? 

A.Nowak – stwierdził, ze potrafi na to odpowiedzieć, bo wiele wspólnot 
modernizuje swoje systemy grzewcze i przechodzi na gaz. Występujemy do 
Miasta o dodatkowe środki. W niektórych przypadkach stosuje się wykonanie 
tych zadań przez najemcę na poczet czynszu. 

P.Szyszlak – pytał czy jest możliwość zamiast szlamowania zmiany wkładów, co 
byłoby szybciej, taniej i bezpieczniejsze. 

Burmistrz – odpowiedział, że przeanalizują to, bo wybory nad sposobem 
technologii trwają, należy podchodzić do każdego tematu indywidualnie. 

Sekretarz – odpowiedział, że koszty zapisane na dwie imprezy to w budżecie 
CKiSE zapisano około 75-80 tys. zł na Dni Białogardu, 15 tys. zł na Bitwę o 
Krowę. W ramach kwoty 80 tys. zł zawiera się koncert muzyki symfonicznej w 
Parku Orła Białego i organizacja Nocy Świętojańskiej. 
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Przewodniczący Rady – zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały.   

Przegłosowano projekt uchwały:  za–19 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VIII/65/2015. 
 
 
h) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 

Białogard na dzień 31 grudnia 2014 r. wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Miasta Białogard na rok 2014, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta w formie wizualnej 
 

Opinie Komisji: 
1) Rewizyjna – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2) 
2) Budżetu - pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2) 
3) Infrastruktury – pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
4) Edukacji – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2) 
5) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.   
 

Przegłosowano projekt uchwały:  za–13,  przeciw-0, wstrzymało się-7. 

Rada podjęła uchwałę Nr VIII/66/2015. 
 
i) w sprawie absolutorium dla Burmistrza z tytułu wykonania 

budżetu Miasta Białogard na rok 2014. 
Przedstawił: Daniel Glinka, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
 
Opinie Komisji: 

1) Rewizyjna – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1) 
2) Budżetu - pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2) 
3) Infrastruktury – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1) 
4) Stanowiska Klubów Radnych –  

W imieniu Klubu Radnych Forum Obywatelskiego T.Strząbała 
poinformował, że Klub postanowił się wstrzymać od tego głosowania, bo 
zostali wybrani w wyborach listopadzie i nie mieli wpływu na kształtowanie 
tego budżetu. Chcieli zwrócić na kilka kwestii istotnych. Komisja Rewizyjna 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie, ale według Radnego jako członka 
Komisji Rewizyjnej tam nie było dyskusji. Komisja Rewizyjna nie zajęła się 
badaniem budżetu jak trzeba. Radny zgłosił uwagi co do niektórych 
przedsięwzięć tj. zostały przekazane budynki po firmie Unicon a w czerwcu 
upływa termin na spełnienie warunków darowizny – wybudowanie muzeum 
Solidarności oraz przystani kajakowej z częścią hotelową. Idea trafna 
odnośnie mieszkań dla niepełnosprawnych ale koszty poddawane są 
wątpliwości. Monitoring przy dworcu PKP – było zdarzenie dot. kradzieży 
kostki czy też wandalizmu inwestycji parku przy ul. Dworcowej. Radny 
R.Borkowski zgłosił uchybienia odnośnie inwestycji parku przy ul. 
Dworcowej a Burmistrz odpowiedział parafrazując, że nie udało się ustalić 
sprawcy, bo był niewidoczny na monitoringu z uwagi na brak zakupu 
urządzeń do odczytania ostrego obrazu. Radny poruszył kwestię wycinki 
drzew przy ul. Kołobrzeskiej, tam jest wiele niejasności a Burmistrz nie 
zajął stanowiska. 
D.Glinka – stwierdził, że  sprawa drzew dotyczy 2015 r.   
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T.Strząbała – stwierdził, że Klub zwrócił uwagę, że inwestycja 
termomodernizacji  BOSiR nie przyniosła zamierzonych efektów.  

W imieniu Klubu Radnych Niezależnych E Bury stwierdziła, że Klub 
będzie głosował przeciwko, ponieważ Burmistrz realizuje budżet podjęty 
przez swoich radnych i nie dba o wszystkich mieszkańców. 
Burmistrz – stwierdził, że absolutorium jest wykorzystywane przez 
opozycję, aby wmówić mieszkańcom, że coś jest nie w porządku. Często 
są to wystąpienia polityczne. W większości wskaźniki co do planu były 
przekroczone, wykonanie 110%-130%,  czyli wszystko zrealizowano. Co 
się słyszy, że Unicon i darowizna to dla Miasta uzysk czy skandal, bo tak 
jest to przedstawiane.  Otrzymaliśmy to w darowiznę, aby pomóc firmie 
przenieść się do innych pomieszczeń. Takie warunki postawił Wojewoda. 
Były rozmowy z władzami Solidarności, aby w części budynku stworzyć 
muzeum Solidarności. W pozostałych pomieszczeniach ma być przestrzeń 
dla przedsiębiorców, aby mogli tam prowadzić działalność. W związku z 
tym, że nie udało się pozyskać pieniędzy rządowych, bo takie były 
zapewnienia związkowe zostały przesunięte terminy realizacji aktem 
notarialnym od Wojewody. Otwiera się nowa perspektywa finansowa i są 
szanse skorzystania. Koszt inwestycji na ul. Przejazdowej to Burmistrz 
tłumaczył, że gdyby nie przejęto tej nieruchomości za ponad 800 tys. zł 
nie byłoby w tej chwili Warsztatów Terapii Zajęciowej. W budynku przy ul. 
Przejazdowej miała być biblioteka. Z uwagi na niskie wysokości podjęto 
decyzję o budowie mieszkań komunalnych. Koszt budowy mieszkań po 
stronie Miasta to 2,5 tys. zł/m2 a łącznie z kosztem zakupu nieruchomości 
około 3 tys. zł. Przebudowa BOSiR dotyczy inwestycji sprzed kilku lat. 
Efektem tego jest uzysk ekologiczny a kilku mieszkańców Białogardu 
uczepiło się wskaźnika finansowego. Burmistrz prosił, aby pokazać 
wiatrak, który jest bardziej ekonomiczny od innych źródeł. Burmistrz dziwi 
się, że prawnik wykorzystuje instytucję absolutorium do dyskusji 
politycznej. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Strząbała – ad voce prawnik, student wiele określeń pada. Niech koalicja 
rządząca ustali spójne w tej kwestii zdanie. Radny stwierdził, że nie jest jeszcze 
prawnikiem tylko studentem. Ale skoro tak sobie mówią to proponował 
określenia nauczyciel, prawnik, plastyk, artysta, co inicjuje Burmistrz. Na 
Komisji Rewizyjnej nie było Burmistrza, gdy opiniowano sprawozdanie z 
wykonania budżetu.  

D.Glinka – stwierdził, że Komisja Rewizyjna obradowała dwukrotnie nad 
sprawozdaniem 27 kwietnia i 4 maja 2015 r. Radny T.Strząbała był obecny na 
obu spotkaniach. Radny pytał dlaczego T.Strząbała nie zadawał pytań a co się 
stało, że teraz pyta? Teraz jest kamera to trzeba się kreować. Skoro się nie 
pytało to nie trzeba zarzucać braku dyskusji. Pani Skarbnik była przygotowana 
na każde pytanie, ale nie było pytań. 

T.Strząbała – powiedział, że celowo nie inicjował żadnej dyskusji na Komisji 
Rewizyjnej, aby pokazać iluzoryczną pracę tej Komisji. Na pierwszej Komisji 
Rewizyjnej nie dyskutowano, bo przesunięto tą dyskusję. 

D.Glinka – ad voce powiedział, bo przesunięto dyskusję, ponieważ radny 
T.Strząbała jako jedyny wykasował swój materiał i nie był przygotowany. 

Przewodniczący Rady – zakończył dyskusję pomiędzy radnymi.  
M.Siwek – powiedział, że przedstawione sprawozdanie robi wrażenie, ale chodzi o 
zasadność wydatkowanych środków. Jak doszło, że mieszkania na ul. 
Przejazdowej są tak drogie, bo 3600 zł/m2? Czy Miasto ma mechanizmy 
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poszukiwania mieszkań na rynku wtórnym, bo koszt takiego mieszkania to 2,5 
tys. zł/m2? 

Burmistrz – przypomniał jak to się odbywa, najpierw należy zabezpieczyć środki 
w budżecie przynajmniej na wkład własny, później zdobywa się 
dofinansowanie, to przedstawia się na komisjach a dopiero kupuje się. 
Burmistrz pytał czy chcemy pokazać, że w Białogardzie nic się nie robi i nic nie 
można? 

Naczelnik IZP – przedstawił informacje nt. inwestycji przy ul. Przejazdowej, 
wartość mieszkań 2 mln 546 tys. zł z dokumentacją. Dofinansowanie wynosi 1 
mln 076 tys. zł. Po odjęciu zostaje kwota 1 mln 500 tys. zł a po podzieleniu 
przez 1046,37 m2 to za 1 m2 wychodzi 1405 zł. Jeżeli budujemy na własnym 
gruncie to nie dodajemy wartości zakupu, gdy dodamy 1 mln zł to koszt 1 m2 
wychodzi 2 tys. 389 zł a nie 3.600 zł/m2. Naczelnik pytał czy to był zły interes 
dla Miasta, że został budynek uratowany i wybudowano mieszkania w 
przyzwoitej cenie?   

Burmistrz – stwierdził, że teoretycznie ocenia się Burmistrza a za wszystkim stoją 
ludzie, którzy wykonują pracę przez cały rok. To oni organizują przetargi. 
Niełatwo było uzyskać Unicon, wiele spraw należało wyprostować. To samo z 
garbarnią, bo odzyskaliśmy pieniądze a nie mielibyśmy ani złotówki z długów.  
Jeżeli radni myślą, że oceniają K.Bagińskiego to się mylą, bo tu pracuje sztab 
ludzi. To myślenie nie na 1 rok, czy za 2 tylko na lata. To samo z młynem, 
którego nie kupiono i straszy w centrum miasta. 

J.Harłacz – stwierdził, że lanie wody Burmistrzowi najlepiej wychodzi, zwłaszcza 
na radnych opozycji. Słucha, jak Burmistrz mówi a to młody radny a to młody 
prawnik a kim jest Burmistrz - nauczycielem od plasteliny. Niech Burmistrz nie 
przytyka radnym, bo oni są z wyboru mieszkańców. Radny nie pyta się o 
wykształcenie, bo szanuje wybór przez mieszkańców. Burmistrz powinien 
zadbać, aby rada była przychylna a póki co Burmistrz Radę podzielił dając 
stanowiska dla swoich. Nawet Komisja Rewizyjna, która powinna być z opozycji 
ma Przewodniczącego z koalicji. Regionalna Izba Obrachunkowa niczego nie 
stwierdza poza wskaźnikami, ale zadaniowość to zadanie Burmistrza. 
Inwestycje z potrzebami mieszkańców są zadaniem Burmistrza. Można wydać 
70 mln zł na budowę aquaparku ale czy to jest potrzebne? Radny pytał czy nie 
należałoby odwołać Z-cy Burmistrza. Radny uważał, że jej etat jest 
niepotrzebny, bo i tak wszędzie chodzi razem z Burmistrzem. Radny sugerował, 
aby gospodarz Miasta obrał inne kierunki rozwoju tego miasta, poprzez 
przyjazny stosunek dla inwestorów. Inwestorzy muszą mieć zaufanie do władzy 
a tutaj jego nie ma. Ani T.Hynda ani K.Bagiński na to nie zasługują. Już 
niejednego mieli sprowadzić. Radny obwinia ich za 21 mln zł długów, jaki ma 
szpital. Żaden bank nie da kredytu bez odsetek, a do 2028 roku mamy spłatę 
kapitału z odsetkami w kwocie 88 mln zł. Radny podkreślił, że 10 grudnia 2014 
r. Burmistrz posiadał wiedzę o zakupie gruntu pod schronisko a zakupił pod 
pretekstem nierozliczenia J.Harłacza. Tak się stało tylko dlatego, że radny 
wystartował w wyborach na stanowisko burmistrza. Burmistrz ma despotyczne 
podejście do urzędników, namawia ich i dyrektorów, żeby z J.Harłaczem nie 
rozmawiali. Radny potrafi powiedzieć ostro ale za chwilę może rozmawiać ze 
wszystkimi. Nie cechuje go nienawiść. Radny nie znosi oszustów i kłamstw. 
Burmistrz winien być wzorcem do naśladowania i apelował do radnych, aby nie 
szli tą droga. Prosił, aby nie pozwalać sobie narzucać myśli jednego małego 
mózgu, który chce wszystkim sterować. Nie zawsze to sterowanie jest w 
dobrym kierunku. Inwestycje są nietrafione. Nie działa Burmistrz dla dobra 
ogólnego. 

M.Kopczyński – pochwalił radnego J.Harłacza, bo głosował za przejęciem 
budynku przy ul. Przejazdowej i była to słuszna decyzja. Głosowanie to 
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zadecydowało o wielu rzeczach. Pieniądze z Pefronu uciekłyby z miasta i co 
roku trzeba by było dołożyć 500 tys. zł. Radny uważał, że komisje są po to, aby 
na nich rozmawiać. Radny prosił, aby nie obrażać się, bo dajemy zły przykład 
swoim wyborcom. 

T.Strząbała – stwierdził, iż nie powiedział, że budynek po Uniconie jest 
niepotrzebny, tylko odniósł się do pod kątem darowizny, że nic nie jest robione. 
Radny mimo opozycji próbuje mieszkańców przekonywać, że coś się dzieje. 

J.Sosnowski – powiedział, że gdyby Ministerstwo nie przychyliło się, aby Unicon 
przejąć za złotówkę to by tyle osób było na bezrobotnym.  

J.Klonowska – stwierdziła, że wstyd jej za zachowanie kolegów radnych. Tą Radę 
będą oglądali mieszkańcy. Ludzie oceniają radnych przez pryzmat rozmowy i to 
nie powinno mieć miejsca na sesjach emitowanych w telewizji. Radna prosiła, 
aby na komisjach kłócić się a na sesji zachowywać się godnie.  

J.Harlacz – stwierdził, że mogą się nie podobać jego słowa, ale w Radzie mamy 
taki przekrój. Burmistrz nie zasługuje na absolutorium. Jeśli chce mieć to 
absolutorium to prosił, aby Burmistrz objął inny kierunek rozwoju Miasta. Żeby 
młodzi ludzie mieli zagwarantowane, że mają istnienie i bytność. To nie, że 
wydajemy się na stowarzyszenie koleżanki Pani Burmistrz 70 tys. zł a poziom 
edukacji jest najniższy w województwie. Nauczyciele winni dobrze uczyć a nie 
po godzinach za odpłatnością. Za upolitycznione pieniądze robi się wszystko dla 
siebie  nie dla innych. 

 Przewodniczący Rady – zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały.   

Przegłosowano projekt uchwały:  za–13,  przeciw-4, wstrzymało się-3. 

Rada podjęła uchwałę Nr VIII/67/2015. 
 

   
Przewodniczący Rady – pogratulował Burmistrzowi absolutorium i wręczył 
Burmistrzowi, Z-cy Burmistrza i Skarbnikowi kwiaty.  

 
Ad 5 Wnioski, informacje i oświadczenia. 
Burmistrz - podziękował za udzielenie absolutorium, za słowa krytyki, które są 
uzasadnione i weźmie pod uwagę. Burmistrz powiedział, że wszystkiego nie da 
się spełnić ale z niektórymi opiniami nie zgodził się. Burmistrz cieszył się, że 
umieli dyskutować ale w niektórym momentach było poniżej poziomu. 
Burmistrz przeprosił za emocje, ale nie zgodził się na obrażanie. Na sali są 
osoby, które mają po kilka wyroków, ale nic na nich nie działa.  

Z-ca Burmistrza – stwierdziła, że dzisiejsza sesja jest pierwszą pod wieloma 
względami  i ostatnią. Pierwszą, bo mieliśmy pełny skład Rady Miasta z nowo 
zaprzysiężonym radnym. Pierwsza także, że po raz pierwszy odważyła się 
zaprosić ludzi młodych, ale nie była to dobra sesja, jeśli chodzi o pokazanie 
wzorców kultury bycia. Ta sesja jest ostatnia dla Z-cy Burmistrza, bo uznała, że 
normalny człowiek nie powinien dać się obrażać. Nauczyciel powinien 
powiedzieć to co myśli i powinien osiągnąć efekt wychowawczy. Z-ca 
Burmistrza powiedziała o oksymoronie, figurze retorycznej, pewnemu 
zestawieniu wyrazów sprzecznych np. ukarane dobro, plusy ujemne, 
przeniesienie winy, zadośćuczynienie szkód, głupi pomysł, przewidywalny 
idiota, uczciwość kłamcy, pouczanie przez głupiego oraz obrażany gość. Przez 
lata uczestniczyła w obradach Rady, gdzie pouczano, że jest tylko gościem. 
Jeśli ktoś kogoś zaprasza to nie powinien go obrażać. Z-ca poinformowała, że 
nie skorzysta z zaproszenia na następnych sesjach, będzie do dyspozycji na 
komisjach. Z-ca Burmistrza podziękowała za dotychczasowe sesje i podkreśliła, 
że odpowiadając za 54% budżetu Miasta jest potrzebna. 
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T.Strząbała – odniósł się do swojej osoby, gdzie podczas kampanii stwierdzono, 
że będzie głosem młodych w tej Radzie. Czy tak się traktuje ludzi młodych 
odnosząc się jako do młodego studenta i czy mówiąc cyt. „non stop cykasz coś 
na telefonie, zadajesz lakoniczne pytania”. To są uwagi personalne. Jeżeli ktoś 
młody zapyta się jak pracuje się w Radzie to powie jakie formuły wobec niego 
są stosowane. 

R.Borkowski – powiedział, że kiedy dostał się do rady to myślał, że będą razem 
współpracować, bo zna wielu od lat. Ale jest zdziwienie, że nie mogą dojść do 
porozumienia. Czyja to wina? Burmistrz w kampanii wyborczej zapowiedział 
wiele inwestycji, mówił, że będą współpracować. Tymczasem przytoczył, gdzie 
są robione remonty: Okręg Nr 1: ul. Witkacego – A.Wegner, Okręg Nr 2: ul. 
Szosa Połczyńska – P. Szyszak, Okręg Nr 3: ul. Bol. Chrobrego – D.Glinka, 
Okręg Nr 7: ul. Truskawkowa – J.Sosnowski, Okręg Nr 15: ul. Grunwaldza, 
Czeska, Sybiraków - J.Klonowska, Okręg Nr 16: ul. Reja – M.Wasilewski, Okręg 
Nr 19: ul. Krzywoustego – K.Szyperski, Okręg Nr 20: ul. Małcużyńskiego – 
K.Skoczyk. Ma nadzieję, że w następnym roku zrobi się wszędzie inwestycje. 
Cieszy się, że robione są remonty w tych okręgach. To jest tak odczuwalne, że 
pomaga się swoim. Są miejsca pracy załatwione z rodziny radnego. 
Zatrudniono bez konkursu pana A.Adamczewskiego. Radny miał nadzieję, że 
przedstawi program działania. Radny chciałby, aby radni współpracowali. Radny 
dodał, że czekają na monitoring. Poinformował o przypadku wandalizmu na ul. 
Sikorskiego. Ma nadzieję, że radny M.Kopczyński coś powie na ten temat i 
sprawa zostanie wyjaśniona.  

J.Harłacz – stwierdził, że jest otwarty na współpracę, jeśli ktokolwiek czuje się 
urażony może się czuć. Radny też się źle czuje atakami w „Białogardzianinie”.   
Należy się kłócić w słusznej sprawie. Radny ma dosyć wycieczek personalnych 
w stosunku do Burmistrza i Zastępcy, ale wie jakie sposoby są przeciwko jego 
osobie. Radny nie ma możliwości odpowiedzenia za publiczne pieniądze. Radny 
nie może nawet odpłatnie zamieścić podziękowania. Czy to gazeta fair? Radny 
stwierdził, że sądów tak się boi jak Burmistrza. Sądy to Radnego drugi dom.  

O godz. 16.35 Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwy do godz. 16.45. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 

 
K.Szyperski – stwierdził, że poziom kultury, słowa, sytuacja z obrażaniem syna 
Pana Burmistrza przekroczyła normy. Na spotkaniu przewodniczących klubów 
proszono o wyciszenie tonów, agresji. Jako radny zgodnie z § 29 Statutu Miasta 
Białogard zgłosił wniosek o przerwanie sesji i wyznaczenie nowego terminu w 
dniu 11 czerwca 2015 r. o godz. 16.00. 

Przewodniczący Rady – w związku z wnioskiem prosił o zabranie głosu przez 
radnego T.Strząbałę. 

T.Strząbała – stwierdził, że podczas spotkania z przewodniczącymi klubów 
rozmawiano o takiej ewentualności. Radny uważał, że wniosek jest niezasadny, 
bo zbliżali się do końca. 

Przewodniczący Rady – powiedział, że są to przeszkody uniemożliwiające 
prowadzenie obrad z uwagi na  duży poziom emocji. 

T.Strząbała – stwierdził, że to absurd taki wniosek. 
Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie wniosek o przerwanie sesji, co 
przegłosowano: 

za-12, przeciw-7, wstrzymało się-0. Wniosek przeszedł. 
 
O godz. 17.30 przerwano VIII Sesję Rady Miejskiej Białogardu. 
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 W dniu 11 czerwca od godz. 16.00 Przewodniczący Rady wznowił obrady 
VIII Sesji Rady Miejskiej Białogardu. Poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie 
minutą ciszy śp. Henryka Młynarczyka, odznaczonego medalem „Za zasługi dla 
miasta Białogardu”.  
 
Ad 5 Wnioski, informacje i oświadczenia. 
J.Harłacz – powrócił do ostatniej sesji, prosząc, aby nie odbierać  głosu mówcy. 
Liczył na merytoryczną współpracę ze wszystkimi radnymi. Druga kwestia to 
prosił o poważne potraktowanie sprawy szpitala. Radny był w NFZ w Szczecinie 
i dzisiaj szpital przynosi straty miesięcznie 700 tys. zł. Radny prosił, aby ten 
szpital uratować. Mówił, że potrzebny jest program naprawczy. Radny 
rozmawiał z nowym Prezesem Szpitala. Dzisiaj szpital zatrudnia ponad 400 
osób, utrata jakiegokolwiek oddziału będzie stanowiła zagrożenie dla 
mieszkańców. Będzie rozmawiał ze wszystkimi gminami. Szpital ma dzisiaj 22 
mln zł strat. Radny jedzie do NFZ, aby wcześniej zapłacili nadlimity. Prezes 
poczynił pewne kroki, jeśli chodzi o pewne oszczędności. Dzisiaj była gorąca 
dyskusja na temat pensji lekarzy zarabiających ponad 40 tys. zł. W szpitalach 
profesorowie zarabiają po 22 tys. zł. Radny zwrócił uwagę na brak działań przez 
urzędników i nie załatwianie problemów mieszkańców związanych z 
wygaśnięciem użytkowania wieczystego. Radny uważał, że mieszkańcy często 
są starsi, chorzy i nie pamiętają o terminie. Nie może być tak, że ludzie tracą 
swój dobytek. Należy tym osobom przypomnieć i napisać o konsekwencjach 
związanych z nieprzedłużeniem umowy. Radny podkreślił, że wpływy z krzywdy 
ludzkiej nie zaspokoją Urzędu Miasta. 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że sesja Rady to nie jest program 
publicystyczny, w którym każdy może wyrażać swoje poglądy według 
niesprecyzowanych zasad. Przez okres tygodnia wysłuchał wiele opinii w 
mediach. Przewodniczący Rady przytoczył zapisy Statutu Miasta Białogard 
dotyczące przedmiotu wystąpień radnych. Kilka lat temu na tej sali miała 
miejsce bójka, w której brał udział prawdopodobnie jeden z radnych. 
Przewodniczący Rady nie mógł pozwolić na taki ton i kreowanie takiego 
wizerunku Rady. 

 
Na tym zakończono w/w punkt. 

 
  Ad 6  Sprawy organizacyjne Rady: 

Przewodniczący Rady – poinformował o materiale dostarczonym radnym 
pn. Ocena zasobów pomocy społecznej w Miejskiej Ośrodku Pomocy Społecznej 
na rok 2014, który jest tematem pracy Rady. To materiał statystyczny. 
Przewodniczący Rady uważał, że dostarczenie materiału radnym jest 
równoznaczne z przedstawieniem tego. Jeżeli któryś z radnych chciałby, aby ten 
materiał był przedmiotem obrad sesji to prosił o pisemny wniosek w tej sprawie.  

Ponadto temat z planu pracy Rady pt. Zasoby mieszkaniowe miasta został 
zawarty w przyjętej uchwale, dlatego Przewodniczący Rady uważał, że został on 
zrealizowany. Jeżeli ktoś z radnych uważał inaczej to prosił o pisemny wniosek. 
 
      - rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie 

osobowym stałej komisji Rady Miejskiej Białogardu. 
Przedstawił: Sławomir Domański, Przewodniczący Rady   
  
J.Harłacz – wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Opinie Komisji: 

1) Rewizyjna – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2) 
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Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.   

Przegłosowano projekt uchwały:  za–18 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr VIII/67/2015. 
 

R.Borkowski – pytał kiedy zostanie wprowadzony pod obrady Rady projekt 
uchwały Klubu Radnych Niezależnych. 

Przewodniczący Rady – odpowiedział, że wg niego projekt uchwały nie spełnia 
wymogów Statutu Miasta a w szczególności art. 52 ust. 4. Uchwała nie posiada 
podpisu radcy prawnego, źródeł finansowania ani  skutków finansowych. 

B.Dragańska – pytała czy powróci mównica jak to było do tej pory oraz trybuna 
obywatelska? 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że organizuje obrady Sesji, które przebiegają 
sprawnie. Statut Miasta Białogard nie przewiduje instytucji trybuny 
obywatelskiej. W Statucie Miasta są jasno określone zadania Przewodniczącego. 

J.Harłacz – stwierdził, że Przewodniczący Rady nie odpowiedział  na pytanie czy 
powróci mównica? Radny rozumie, że mównica została zlikwidowana z uwagi na 
to, że J.Harłacz powrócił. Dostojnie wygląda, jeśli gość przemawia z mównicy. 
Skoro Przewodniczący Rady nie chce słuchać głosu mieszkańców to Radny 
przyjmuje codziennie od godz. 8.00 w Biurze Rady.  

Przewodniczący Rady – powiedział, że radny jest reprezentantem mieszkańców. 
Przewodniczący Rady organizuje obrady sesji i zaprasza gości. Osoby 
przychodzące bez zaproszenia jako goście niezapowiedziani powinni dostosować 
się do naszego porządku. 
 

Na tym zakończono w/w punkt. 
 
  Ad 7 Informacja  Burmistrza  Białogardu  z  działalności  między  

sesjami  oraz  z wykonania uchwał Rady Miejskiej.  
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 Dodatkowo poinformował, że wczoraj odbyło się spotkanie i wcześniej też 
się odbyły z Zarządem Spółki, jeżeli chodzi o szpital. Od pewnego czasu 
obserwuje zabieg socjotechniczny, że za szpital odpowiada miasto Białogard. 
Burmistrz wielokrotnie rozmawiał z Marszałkiem Wojewódzkim w sprawie 
koszenia trawy i utrzymania porządku na ul. Kołobrzeskiej. Burmistrz w tej 
sprawie byłby skłonny podpisać porozumienie odnośnie środków na ten cel. Jeśli 
chodzi o szpital to organem założycielskim jest Powiat. Jako jedyny samorząd 
odpowiedzieliśmy pozytywnie na pomoc.  Do tej pory przekazaliśmy do szpitala 3 
mln zł. To, że co roku brakuje środków na utrzymanie szpitala  to nie jest 
przypadek. Koszty wynikają z tego, że to większy szpital niż inne powiatowe. 
Dajmy kredyt zaufania dla nowego Prezesa Szpitala. Jedyny wniosek z rozmów to 
kontrakty zawierane z NFZ są niewystarczające na pokrycie kosztów utrzymania 
szpitala. W mieście 8 mln zł dokładamy na oświatę. Odnośnie kwestii budowy 
basenu – to środki na basen mogą być tylko przeznaczone na ten cel. 
 
J.Hrałacz – stwierdził, że dzisiaj to nie jest kwestia kto ponosi odpowiedzialność 
czy to organ założycielski, ważne jest, że ma być dla mieszkańców. Radny 
powiedział, że NFZ płaci refundacje, tylko jest złe zarządzanie, niewłaściwe 
procedury przetargowe. Tu trzeba wprowadzić mechanizm oszczędności. Proces 
przeniesienia będzie 3-etapowy i będzie kosztował 30 mln zł. W pierwszej 
kolejności  należy przenieść blok operacyjny na ul. Chopina, aby się bilansował. 
Radny proponował budowę pływalni za 9 mln zł oraz wprowadzenie nowej linii 
kredytowej oddłużającej szpital. Dzisiaj sytuacja jest nieciekawa. Jakie są 



 19 

dzisiaj możliwości finansowe, aby pomóc szpitalowi? Radny wie, że na jesień 
pożegnamy się ze szpitalem w znacznej części. Nie możemy się pozbawić takich 
oddziałów jak wewnętrzny czy chirurgia. W rolnictwie jest dużo wypadków. 
Radny apelował o podjęcie decyzji na rzecz szpitala. 

 
O godz. 16.45 przyszedł radny T.Strząbała. Na sali było 20 radnych. 

 
Burmistrz – przypomniał, że po przejęciu przez Powiat inwestycji w lipcu 1999 r. 
„Budowa Szpitala Rejonowego z oddziałami rehabilitacyjnymi”, wówczas 
podjęto decyzję, że szpital ma się mieścić na Chopina. Ta inwestycja brutalnie 
została przerwana decyzją Wojewody na kwotę 30 mln zł z przeznaczeniem na 
budowę izby przyjęć i bloku operacyjnego. Wówczas wojewoda Marcin 
Zydorowicz odmówił podpisania tej umowy. Burmistrz podkreślił, że jest wiele 
przeciwników tego szpitala, nawet Koszalin. Jeśli wrogowie nie przestaną grać 
szpitalem politycznie jest szansa, że będzie dobrze funkcjonował. Słyszał, że 
radny J.Harłacz załatwił 4 mln zł. To jest bajka, bo kontrakty są zawierane w 
Szczecinie. Prosił, aby nie przeszkadzać sobie. Takie sytuacje kryzysowe 
pojawiają się co jakiś czas. Burmistrz podkreślił, że to nie jest zadanie Miasta.  

J.Harłacz – stwierdził, że nie przypisuje sobie środków, ale będzie starał się w 
Ministerstwie Infrastruktury załatwić środki. Starosta Starogardzki jeździ, aby 
utrzymać środki a ile razy nasz Starosta był w Ministerstwie? – tylko raz. Radny 
pytał jakie możliwości finansowe ma Miasto, aby udzielić pomocy dla szpitala? 
Pomocą nie jest pożyczka. Do maja 2015 r. było 760 mln zł strat, bo 60 mln zł 
było dla Miasta teraz 700 mln zł wynoszą miesięczne obciążenia. 

Burmistrz -  powiedział, że pomogliśmy już ponad 3 mln zł, a pożyczka 500 tys. 
zł to dodatkowa forma pomocy. Miasto jest ograniczone wskaźnikami. Rocznie 
moglibyśmy kilka mln wygospodarować, ale nie będzie remontu ulic i realizacji 
inwestycji. 

J.Harłacz – prosił, aby zastanowić się nad taką formą pomocy, aby podjęto 
pewne działania celem zabezpieczenia finansowego na wszelki wypadek. 

J.Turnik – powiedział, że kilka lat temu udało się przekonać większość Rady, aby 
pomóc szpitalowi w kwocie ponad 30 tys. zł na sprzęt specjalistyczny. Po 
jakimś czasie okazało się, że Dyrektor dostał 30 tys. zł nagrody. Radny zgodził 
się też z Burmistrzem. Mieszkańcy płacący podatki wymagają komfortu. Radny 
uważa, że wiele osób oczekuje na budowę basenu. Można pakować kasę, ale 
czy jest gwarancja, że będzie dalej będzie dobrze. Radny uważał, że należy 
wstrzemięźliwość w pomocy, bo jest wystarczająca. Natomiast realizować 
zamierzenia, aby Białogard  był piękniejszy. Jest wiele ulic do zrobienia w 
mieście, chodników.  

J.Klonowska – odniosła się do wypowiedzi kolegów, że zgadza się na udzielenie 
pomocy dla szpitala. Ale z drugiej strony pytanie jak długo będziemy pomagać? 
Czy Radny rozmawiał z ościennymi gminami o włączenie się w partycypacji 
kosztów szpitala. Radna uważała, że wszyscy chcą pomocy dla szpitala a co z 
pomocą socjalną. Innym też się należy pomoc. 

A.Wegner – prosił Przewodniczącego Rady o zaproszenie Dyrektor Szpitala na 
Sesję Rady. 

 
Na tym zakończono w/w punkt. 

 
  Ad 8 Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w 
nich sprawy. 
 
Radni dodatkowo zgłosili następujące interpelacje w formie ustnej: 
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B.Dragańska – powiedziała, że na ul. Lipowej 31 stało przez 5 lat puste 
mieszkanie. To samo na ul. Piłsudskiego 53 i 54 na parterze i na piętrze. Radna 
pytała kiedy będą środki w budżecie Miasta na wymianę okien i remont tych 
budynków komunalnych? Radna pytała dlaczego na przystanku ZKM przy 
Urzędzie Miasta mamy jeden przystanek czerwony, drugi czarny, gdy wszędzie 
są czerwone? Ponadto  Radna poruszyła problem śmieci zgromadzonych w 
wyniku rozbiórki budynku po siostrach zakonnych i pozostawionych na 
podwórku przy ul. Najświętszej Marii Panny 22. Radna prosiła o 
uporządkowanie tego terenu. Kolejna sprawa to pracownicy administracyjni w 
budynkach komunalnych poniżają ludzi, nie załatwia się spraw lokatorów. 
Ponadto przed długim weekendem Radna dzwoniła do Burmistrza, który nie 
odebrał telefonu, gdy chodzili po budynkach na ul. Słowackiego domokrążcy w 
sprawie przyłącza wodnego. Prezes ZGKiM odebrał od niej telefon i na pytanie 
Radnej czy były jakieś przetargi czy nie było, odpowiedział, że były. Radna 
prosiła, aby informować mieszkańców o potrzebie obecności lokatorów. Na 
koniec Radna pytała odnośnie wizyt w Niemczech, kto brał udział, jakie były 
koszty tych wyjazdów i jakie konkrety przywieziono dla Miasta? 

R.Borkowski – pytał dlaczego w komisji mieszkaniowej nie ma osób z opozycji? 
Jak to jest możliwe, że przez 3 lata mieszkańcy nie są załatwiani. Przykładem 
jest Pan Emil Pełkoń, który ma trudną sytuację, trójkę dzieci i nie może 
doczekać się mieszkania. Kolejne pytanie to kiedy zostanie przekazany 
samochód dla straży rybackiej? Następne pytania dot. schroniska miejskiego:  
ile osób jest zatrudnionych w schronisku, jaki płacimy podatek dla Gminy 
Białogard i jakie są koszty miesięczne? Pytanie do Prezesa A.Adamczewskiego 
jaki ma program naprawczy dla Spółki ZKM? Radny otrzymał odpowiedź na 
interpelację, że Burmistrz nie przyznaje premii spółkom a Radnemu nie chodzi 
czy Burmistrz przyznaje tylko czy prezesi spółek podległych pod miasto dostali 
premie a jeśli tak to w jakiej wysokości? Radny powiedział, że  co dwa miesiące 
dokładamy do spółek niemałe środki a to są spółki, które powinny same na 
siebie zarabiać. Radny pytał radnego A.Milczarka czy to prawda, że 
przesłuchiwał Pana Wiśniewskiego a jeśli tak to ma nadzieję, że to w sprawie 
Pani Lewoń a nie płyt, które Prokuratura wzięła? 

Przewodniczący Rady – zwrócił uwagę, że to nie są interpelacje do Burmistrza. 
E.Bury – stwierdziła, że mieszkańcy proszą o zamontowanie zadaszenia na 
przystanku ZKM przy ul. Kołobrzeskiej koło cmentarza żołnierza rosyjskiego. 
Kolejne pytanie dotyczyło programu Senior-wigor, czy miasto składało 
aplikację, czy będzie korzystało z tego programu, chodzi tu o dzienne domy 
pomocy dla seniorów. Następne pytanie dotyczyło ul. Szpitalnej, czy Miasto 
zamierza dokończyć wyłożenie płyt na tej ulicy. Radna przypomniała, że to 
inwestycja z ubiegłego roku a robi się inne ulice. Płyty z ul. Małcużyńskiego 
poszły na Połczyńską Boczną. Z jakiego klucza robione są ulice, bo pojawiają 
się realizacje ulic nie wiadomo skąd jak ul. Bol. Chrobrego, która była asfaltowa 
a nie jak ul. Obryckiego, gdzie ludzie chodzą po błocie? Kolejna rzecz dot. karty 
dużej rodziny, na jakim etapie jest realizacja w Białogardzie, chodzi o 
skorzystanie z basenów, czy z darmowych przejazdów dla dzieci z tych rodzin? 
Jakie wpływy są z opłat z cmentarzy za 2014 rok, jakie są zaplanowane na 
2015 rok i kto ustala taki cennik opłat? 

Przewodniczący Rady - poinformował, że w okresie od VII do VIII Sesji Rady 
Miejskiej Białogardu zostało skierowanych do Burmistrza Białogardu pięć 
pisemnych interpelacji i pytań w następujących sprawach: 
1) zainstalowania w parku Orła Białego w Białogardzie dodatkowych ławek przy 
alejach spacerowych, 

2) dostawienia dodatkowych ławek w Parku Orła Białego, 
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3) ustawienia wiaty przystankowej na przystanku autobusowym komunikacji 
miejskiej przy ul. Olimpijskiej – Bocznej, 

4) czy Prezesi spółek podległych Miastu dostali premie? Jeżeli tak, to kto i w 
jakiej wysokości?, 

5) za jaką kwotę Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. 
wykonał koszenie trawy na terenie wspólnoty przy ul. Drzymały zarządzanej 
przez Panią Małgorzatę Nowak przed wyborami uzupełniającymi do Rady 
Miejskiej w okręgu nr 12? Czy wspólnota Pani M. Nowak dokonała zapłaty za 
w/w usługę? 

J.Anrysiak – pytał kiedy zostanie rozpoczęty remont chodnika przy ul. 
Dąbrowszczaków, co z ul. Prusa? Kolejna sprawa to były ustawiane w mieście 
kosze i ławki, czy będą ustawione na ul. Dąbrowszczaków od ul. Asnyka w 
stronę cmentarza? 

J.Harłacz – stwierdził, że na program zagospodarowania zasobów 
mieszkaniowych kwota 500 tys. zł jest niewystarczająca, bo nie wystarcza ona 
na bieżące wydatki remontowe w zasobach komunalnych.  Należy przyjrzeć się 
tej zadaniowości. Kolejna sprawa to cmentarz zabytkowy przy ul. Szpitalnej 
jest zarośnięty, po pas trawa, a wejście główne nie obłożone. Radny pytał skąd 
są cenniki za pochówek, pochówek wspólny? Nie może tak być, aby stawki były 
wyższe o tysiąc zł niż w ościennych gminach. Kolejna sprawa dot. Gimnazjum 
Nr 2, jaka jest na dzień dzisiejszy ilość uczniów przewidziana na nowy 
2015/2016 rok,  ile jest klas I? Skoro jest rejonizacja to nie należy przyjmować 
wszystkich dzieci do Gimnazjum Nr 1. Radny poruszył sprawę sprzątania dróg 
wojewódzkich. Radny prosił, aby Burmistrz nie brał na siebie tej zadaniowości 
jak to było w przypadku dróg powiatowych, bo Miasto nie może korzystać z 
subwencji na utrzymanie dróg.  Ostatnia sprawa to Radny prosił o przegląd 
dróg w mieście w zakresie dziur w nawierzchni ulic i sprzątania ulic.  

T.Strząbała – stwierdził, że interpelacja Radnego  dotyczyła innego  przystanku 
niż E.Bury ale również przy ul. Kołobrzeskiej. Radny pytał odnośnie inicjatywy 
koperta życia, która miała być wspólnym przedsięwzięciem Rady skierowanym 
do osób zamieszkałych w Białogardzie. Odnośnie przystanku przy ul. 
Olimpijskiej bocznej po otrzymaniu odpowiedzi na interpelację Radny odbył 
rozmowę z Burmistrzem. Miało dojść do konsultacji z Zarządem Dróg 
Wojewódzkich odnośnie ustawienia wiat przystankowych na ul. Olimpijczyków 
oraz przy cmentarzu żołnierzy radzieckich. Radny pytał czy jakieś konsultacje 
zostały poczynione? Kolejne pytanie dotyczyło czy w projekcie budżetu Miasta 
na rok 2016 znajdą się środki na realizację inwestycji parkingów w okolicach ul. 
Kusocińskiego i ul. Stamma? Burmistrz prowadził rozmowy z Prezesem BSM. 
Spółdzielnia wyraziła wolę przekazania pasa zieleni pod budowę przy ul. 
Stamma. 

J.Turnik – pytał o dojazd do stacji paliw przy ul. 1 Maja? Ponadto Radny 
przekazał uwagi mieszkańców odnośnie prowadzenia inwestycji przy ul. 
Chrobrego tj. utrudnionego przejazdu na ul. Obotrytów. Radny pytał także czy 
w autobusach ZKM są miejsca dla osób niepełnosprawnych a jeżeli tak to są 
słabo oznakowane i prosił o poprawę tej sytuacji? 

Przewodniczący Rady – pytał o skrzyżowanie ul. Wyspiańskiego i ul. 
Zamojskiego, jadąc ul. Wyspiańskiego w kierunku ul. Kochanowskiego – jest 
tam utrudniona widoczność, bo za dużym żywopłotem nic nie widać? 
Przewodniczący Rady proponował zamontowanie lustra podobnie jak na ul. 
Asnyka z ul. Kochanowskiego, które się sprawdza.  

Burmistrz – oświadczył, że nie ma pustych mieszkań w Białogardzie, są 
mieszkania zdawane po tych co umarli lub wyjechali i natychmiast odbywa się 
procedura przyznawania mieszkań do remontu, bądź podejmujemy inne 
decyzje.  Na ul. Lipowej była zdewastowana oficyna, bez okien i instalacji. 
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Próbowano zainteresować mieszkańców, którzy podejmowali się remontu i 
rezygnowali twierdząc, bo nie dadzą rady. W wielu przypadkach ludzie 
wyjeżdżają do pracy za granicę i potem wracają. Trudno traktować takie 
mieszkanie za opuszczone. Jeżeli chodzi o przystanki autobusowe, że jeden 
czerwony drugi czarny to Burmistrz chciałby, aby wszystkie były czarne. 
Natomiast jedna wiata kosztuje od 25 do 30 tys. zł. Jak uda się pozyskać środki 
na drugą wiatę czarną to zdemontują czerwoną i zamontują w innym miejscu. 
Jeżeli chodzi o wyburzenie budynku to sprawdzi jak to wygląda. Odnośnie 
traktowania mieszkańców przez osoby zarządzające zasobami komunalnymi to 
Burmistrz zwróci uwagę Prezesowi A.Nowakowi, aby takich sytuacji nie było. 
Jeżeli chodzi o wyjazd do Niemiec i do Bułgarii to były dwie delegacje i Radna 
otrzyma odpowiedź na piśmie. W komisji mieszkaniowej zasiadają: Prezes 
ZGKiM A.Nowak, Naczelnik Wydz. GK E.Szulakiewicz, radny A.Milczarek i Z-ca 
Dyrektora MOPS A.Narkun. Ostateczną decyzję o przyznaniu mieszkania 
podejmuje Burmistrz. Koszty utrzymania schroniska Radny otrzyma na piśmie. 
Burmistrz nie rozumiał co radny chciał naprawiać w ZKM? Spółki miejskie 
wykonują zadania zlecone przez samorząd i otrzymują środki. Tam jest 
rachunek ekonomiczny a spółki mają za zadanie mieścić się w kosztach i są za 
to rozliczane. Na ul. Kołobrzeskiej zostaną zamontowane nowoczesne grzybki, 
aby uniknąć opłat za zajęcie pasa drogowego. Jeśli chodzi o program  Wigor to 
Burmistrz analizuje tą sytuację. Z tego co wie to Starosta odda budynek temu 
kto da więcej środków. Burmistrz wie także, że przyjdą do Miasta z propozycją, 
aby przekazać budynek MDK za środki, o których wcześniej wspomniano. Jeśli 
chodzi o dokończenie remontu ul. Szpitalnej to wykonano połowę zadania, aby 
mieszkańcy mogli dojechać od strony ul. Kołobrzeskiej.  Chcą temat zakończyć 
w tym roku, teraz trwają przetargi. Burmistrz wyjaśnił, że decyzje w sprawie 
remontu ulic podejmujemy wspólnie. Można pokusić się od nowego roku o 
program remontu ulic. Remont ul. Chrobrego jest realizowany z uwagi na 
wniosek mieszkańców tej ulicy, którzy zwrócili się o wycięcie drzew, 
niszczących chodniki. Podjęto decyzję o wycięciu drzew i są na nowo 
realizowane chodniki. Zostały wysłane ankiety do przedsiębiorców, gdy przyjdą 
informacje zwrotne będą znane dalsze działania. Opłaty za cmentarze otrzyma 
Radna na piśmie. Do końca czerwca zostanie opracowana dokumentacja na ul. 
Dąbrowszczaków i zostanie ogłoszony przetarg na wykonawstwo. Jeżeli brakuje 
koszy na ul. Dąbrowszczaków to ustawią. Kwoty na remont mieszkań zawsze 
będą zbyt małe. Burmistrz ogląda każde mieszkanie do remontu. Mieszkania 
pozostające w gestii Miasta wymagają dużych nakładów. Wysoka trawa jest 
koszona na bieżąco. W Gimnazjum Nr 2 planowane są 2 klasy pierwsze. 
Młodzieży jest generalnie mało. Droga wojewódzka jest sprzątana. Koperta 
życia jest wdrażana. Parkingi będą realizowane, jest pomysł, aby na ul. 
Stamma powiększyć, bo jest miejsce. Burmistrz wie o drodze do stacji paliw. 
Firma chciała także, aby im umorzyć podatki. Problem na skrzyżowaniu ulic 
Chrobrego - Obotrytów zostanie sprawdzony. Także zostanie sprawdzona słaba 
widoczność. Jeżeli ma być zamontowane lustro to trzeba zmienić organizację 
ruchu. Oznakowanie miejsc w autobusach to sprawdzi Prezes ZKM. Jeśli chodzi 
o program naprawczy w ZKM to został zrealizowany, bo dokonano zmian na 
miejscu głównej księgowej i Prezesa. Samochód z WTZ zostanie przekazany dla 
straży rybackiej. Miasto chce kupić bus, bo dowozi się coraz więcej dzieci. 
Prezesom nie przysługują premie. 

R.Borkowski – pytał czy należą się nagrody roczne? 
Burmistrz – stwierdził, że radny dostanie odpowiedź na piśmie.  
AWegner – pytał czy będą dowożeni w inny sposób.  
Burmistrz – odpowiedział, że prowadzone są negocjacje z Gminą Białogard, 
ponieważ większość uczestników jest z tamtego terenu. Jeśli chodzi o 
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reorganizację dowozu dzieci do szkół to Dyrektor WTZ negocjuje ten zakres. 
Koszty utrzymania auta są dla WTZ wysokie, dlatego Dyrektor WTZ będzie 
negocjował z Gminą Białogard. Ponadto w  Urzędzie Miasta będą samochody na 
ten cel. 

B.Dragańska – pytała odnośnie budynku przy ul. Piłsudskiego 53, 54 – tam 
zmarli mieszkańcy, w mieszkaniu nie ma firan i Radna uważała te mieszkania 
jako pustostany.  

Burmistrz – powiedział, że w domu też nie ma firan a nie jest to pustostan. 
B.Dragańska – pytała kiedy zostanie zrobiony parking dla Galerii Hosso, 
mieszkańcy tam parkujący otrzymywali mandaty. Radna prosiła o przywrócenie 
stanu pierwotnego odnośnie kamieni tj. aby zniknęły. Ponadto pytała kto 
otrzymał samochód po Straży Miejskiej?  

Burmistrz – odpowiedział, że samochodem będą jeździli byli strażnicy Straży 
Miejskiej. Jeśli chodzi o teren wokół Hossa to zmieniamy organizację ruchu, 
będą tam postawione słupki uniemożliwiające parkowanie i kamienie znikną 
stamtąd i będzie tam zieleń. Jeśli chodzi o parking to jest ułomność prawa 
budowlanego, bo oni wskazali parking daleko od sklepu. 

B.Dragańska – pytała czy w parku młode mamy mogą na trawę położyć kocyk? 
Burmistrz – odpowiedział, że zachęcamy, aby korzystać z terenów zielonych. Po 
to ta trawa jest. Regulamin nakazuje zabawy na trawie. Burmistrz obserwuje 
negatywne zjawisko niszczenia rowerem nawierzchni. 

T.Strząbała – stwierdził, że miejska karta dużej rodziny to dobra inicjatywa, bo w 
innym mieście zaangażowano ponad 130  prywatnych przedsiębiorców poza 
przedsiębiorcami publicznymi. Radny odnośnie koperty życia prosił o e-maila, 
jeśli odbywa się jakieś spotkanie w tej sprawie. Ponadto Radny pytał co z 
aktami prawnymi, gdzie są nazwy „Straż Miejska”? 

Burmistrz – odpowiedział, że sugestie odnośnie karty dużej rodziny zostały 
przyjęte a o spotkaniach w sprawie koperty życia będziemy informować. 
Natomiast w sprawie stosowania zapisów o Straży Miejskiej odpowie radca 
prawny Pan Walerian ławnikowski. 

Radca prawny W.Ławnikowski – odpowiedział, że przepisy przestały obowiązywać 
przez brak stosowania, tj. utraty mocy obowiązującej aktu prawnego. Ponieważ 
przedmiot regulacji ustał to przepisów nie stosuje się. Przy okazji nowelizacji 
aktu prawnego wykreśli się zapis dot. Straży Miejskiej. To nie jest przepis 
nakazujący tylko kompetencyjny. Obecnie nie ma potrzeby stosowania zmiany 
tylko dlatego, że Straż Miejska przestała istnieć. Kompetencje Straży Miejskiej 
nie wynikają z uchwał Rady tylko z aktów wyższego rzędu. Skoro nie ma Straży 
Miejskiej to nie stosuje się tych przepisów.  

O godz. 18.05 wyszedł radny J.Kwiecień. Na sali było 19 radnych. 
J.Klonowska – prosiła radnych, aby przyłączyli się do jej apelu i zwracali uwagę 
mieszkańcom wyprowadzającym zwierzęta o sprzątanie po nich.  

J.Turnik – oświadczył, że przyłącza się do tego apelu. 
R.Borkowski – pytał czy jest pozwolenie na wycięcie drzew przy ul. Chrobrego. 
Burmistrz – odpowiedział, że jest. 
D.Glinka – powiedział, że kilka tygodni temu BSM zlikwidowała plac zabaw na ul. 
Obotrytów i nie ma tam takiej instalacji. Radny pytał jaka jest szansa, aby taki 
plac tam powstał? 

Burmistrz – odpowiedział, że duża. 
 

 Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady zamknął w/w punkt. 
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  Ad 9 Zamknięcie Sesji.     
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 18.10 

wypowiedział formułę: „Zamykam  obrady VIII  Sesji Rady Miejskiej 

Białogardu”. 

Protokołowała: M.Zimmer 

 

   Przewodniczący Rady 

mgr  Sławomir Domański 

 
 


